



# TIDANS VATTENFÖRBUND

## TIDANS VATTENRÅD

Datum 2021-03-23

### STYRELSEMÖTE PROTOKOLL

Tid: Tisdagen den 16 mars 2021, kl. 18:00

Plats: Skype

### NÄRVARANDE

Orvar Eriksson	Ordförande
Per Beckman	Ersättare
Lars-Åke Carlson	Ledamot
Tomas Ekelund	Ersättare
Per-Anders Freyhult	Ledamot
Mikael Hallin	Vattenrådet
Susanne Johansson	Adjungerad
Mikael Jonsson	Ledamot
Anders Karlsson	Vice ordförande
Mats Karlsson	Ersättare
Sofia Kämpe	Adjungerad
Håkan Landenmark	Vattenrådet
Anders Lindström	Ersättare
Sara Sandling	Adjungerad
Håkan Magnusson	Verksamhetsledare



### §1 Mötets öppnande

Mötet öppnades.

### § 2 Justering

Till att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågs Anders Lindström.


Signatur

Ordf 	Justerare 
---	---

### § 3 Föregående protokoll

Protokollet från styrelsemöte den 26 januari 2021 gicks igenom. Inga synpunkter noterades och protokollet lades till handlingarna.

Signatur



Ordf 	Justerare <i>Annelis Lindström</i>
---	---------------------------------------

## § 4 Rapporter

### Ösans utlopp i Östen

Avsikten är att utföra underhållsmuddring i huvudfåran, rensa yttersta sidokanalen samt muddra del av viken vid Skarns holme. Ett arbetsgruppsmöte hölls den 25 februari för att starta upp arbetet med att ta fram handlingar för en anmälan om vattenverksamhet. Terra Limnogruppen har detta uppdrag och räknar med att ha ett förslag framme i slutet av april. Vad gäller uppläggning av massor så utreds flera alternativ. När ett förslag finns framme och en förnyad avstämning skett med länsstyrelsen tas ärende upp till styrelsen igen.

Signatur

Ordf 	Justerare 
---	---

## 5 Årsstämma 2021

### Datum för stämma

Stämman hålls den 21 april. Mötet kommer att hållas i digital form. Eventuellt används Teams. Information om hur man anmäler sig kommer att beskrivas i kallelsen, vilken kommer att gå ut senast 31 mars.

### Verksamhetsberättelse

Inga synpunkter har inkommit på upprättat förslag till verksamhetsberättelse för 2020.

Styrelsen beslutade att lägga fram verksamhetsberättelsen för stämman.

### Bokslut 2020

Bokslutet för 2020 gicks igenom. Denna följer i stort budget för 2020. Vissa projektmedel har dock inte kunnat nyttjas 2020 då intressenter saknats. Utifrån vad som sades vid förra årets revision har det gjorts en periodisering av intäkter. Detta av LOVA-bidrag vilka redan utbetalts, men inte ska användas förrän kommande år.

Styrelsen beslutade att godkänna bokslutet och lägga fram detta för stämman. Revisionens möte planeras till den 7 april.

### Verksamhetsplan 2021

Ett förslag till verksamhetsplan för 2021 föredrogs. Följande noteringar gjordes:

- Grävkursen har ändrat namn till "Anläggningskurs för våtmarker".
- Den planerade studieresan i april 2021 kommer att få flyttas med hänsyn till Covid 19.

Styrelsen beslutade sedan att lägga fram förslaget till verksamhetsplan för stämman.

### Budget 2021

Ett förslag till budget för 2021 samt flerårsbudget 2022 och 2023 föredrogs. En komplicerande faktor är att en stor del av budgeten utgörs av stadsbidrag. Av dessa medel innehålls 25% av Länsstyrelsen tills dess att projekten slutrapporterats. Detta påverkar budgeten då förbundet behöver ligga ute med egna medel.



Styrelsen beslutade att lägga fram budgetförslaget för stämman.

### Debiteringslängd 2021

Ett förslag till verksamhetsplan för 2021 var utskickat med kallelsen. Uttaxeringen för 2021 föreslås bli totalt 1 120 936 kronor.

Styrelsen beslutade att lägga fram förslaget till debiteringslängd för stämman.

Signatur

Ordf 	Justerare 
---	---

## 6 Recipientkontroll

### Recipientkontrollprogram



Länsstyrelsen har lämnat synpunkter inför en översyn av kontrollprogrammet med anledning av att det är dags för en ny upphandling. De föreslår utökad provtagning i anslutning till kommunala reningsverk. Detta för att kunna se påverkan från dessa i recipienten, kopplat till tillsyn samt till verksamheternas miljörapporter. Samtidigt kan vinterprovtagning av sjöar slopas, eftersom denna inte ligger till grund för statusklassning.

Skövde kommun har önskemål om förtätad provtagning i punkter i anslutning till Skövde tätort. Håkan Magnusson diskuterar frågan vidare med kommunen och Länsstyrelsen. Om det finns skäl att utöka provtagningen kan förbundet göra detta.

Syftet med den nuvarande utformningen av recipientkontrollprogrammet är att frigöra mer resurser för specialundersökningar.

Frågan tas upp igen på nästa möte.

Signatur

Ordf 	Justerare 
---	---

## § 7 Underhåll

### Läget i LOVA-projekten

Sofia Kämpe redovisade läget i de olika LOVA-projekten. En sammanställning av vilka de är har tagits fram och sickats ut till styrelsen.

Slutrapporten för LEVA är nu klar och den har skickats ut till styrelsen.

För närvarande sker en genomgång av de större våtmarkslägen som identifierades i den tidigare karteringen i samverkan med Naturvårdsgruppen.



Ett tidigare diskuterat läge vid Binneberg, Skövde kommun, har utgått då markägarna inte längre är intresserade. I stället undersöks nu ett läge på c:a 5 ha i Dimboholm, Tidaholms kommun, och ett besök är planerat. Det har även tagits kontakt med en markägare rörande ett stort läge på c:a 15 ha i Grunnevad. Även det i Tidaholms kommun. Ett besök planeras. Båda dessa lägen kombinerar näringsreduktion med vattenhushållning och biologisk mångfald så de bedöms passa bra för LONA.

Det finns intresse hos markägare vid Djuran för några fosfordammar. För dessa planeras extramedlen från Havs- och vattenmyndigheten kunna användas.

Ett par intresserade har hört av sig om strukturkalkning och det kan även finnas möjlighet att anlägga ett kalkfilterdike på en plats.

Det tilltänkta projektet kring anpassade skyddszoner har ett problem i och med att de nu är ett glapp i EU:s programperioder för stöd. Medel för framtida skötsel kan därför inte sökas därifrån för närvarande, varför det sannolikt inte blir något större intresse den närmsta tiden. Projektet har ännu inte fått beslut från Länsstyrelsen.

Signatur

Ordf 	Justerare 
---	---

## § 8 Vattenrådet

### Remiss "Förvaltningsplan, åtgärdsprogram och miljökvalitetsnormer 2022-2027"

En arbetsgrupp finns utsedd för att ta fram ett förslag till yttrande. Denna utgörs av:

- Orvar Eriksson
- Lars-Åke Carlson
- Mats Karlsson
- Håkan Magnusson
- Tomas Ekelund

Det bestämdes att den som har synpunkter lämnar dessa till Håkan Magnusson för sammanställning senast den 14 april. Gruppen har sedan ett möte den 16 april och förslaget till yttrande tas upp på styrelsen den 21 april.

Några inspel gjordes under mötet:



- Text om hinder för åtgärdsarbete kan inhämtas till remissyttrande från slutrapporten för LEVA.
- Kommunerna Mariestad, Skövde, Tidaholm och Töreboda arbetar på egna yttranden varifrån det går att plocka text.
- Konsekvensbeskrivningarna är bristfälliga och behöver bättre redovisade konsekvenser som blir och för fler olika områden.
- Undantag och utpekande av kraftigt modifierade vatten har inte gjorts så som det är avsett.
- Remissmaterialets omfattning och svårillgänglighet är en sak att ta upp i yttrandet.

### Verksamhetsplan för vattenrådet 2021

Ett förslag till verksamhetsplan för vattenrådet 2021 gicks igenom. Arbetet är till stor del integrerat med det som sker inom det förebyggande åtgärdsarbetet.

Styrelsen beslutade att godkänna förslaget till verksamhetsplan.

Signatur

Ordf 	Justerare 
---	---

## § 9 Övriga frågor

### Information från Länsstyrelsen

Beslut om LONA/LOVA-ansökningarna från december 2020 håller nu på att bearbetas av Länsstyrelsen och beslut är på väg. Det finns ett extra ansökningsdatum för LONA i år, den 12 april.



Det kommer att hållas en web-information om den nationella planen för omprövning av vattenkraftsanläggningar kommer att hållas av vattenmyndigheterna den 18 mars.

Det går i samrådsremissen om vattenförvaltningen 2022-2027 även att lämna synpunkter på eventuella felaktigheter i VISS.

### Forskningsprojekt

En doktorand från SLU kommer att arbeta med modellering inom bl.a. Tidans avrinningsområden och då titta på områden med översvämningsrisk och jordbruk. SLU kommer att besöka området under vecka 12.

Signatur


Ordf 	Justerare 
---	---



## § 10 Nästa möte

Nästa möte blir den 21 april kl. 16:00. Mötet hålls digitalt.

Signatur

Ordf 	Justerare <i>Anders Lindekvist</i>
---	---------------------------------------

## § 11 Avslutande av mötet

Mötet förklarades för avslutat.

Vid protokollet



Håkan Magnusson

Justeras




Orvar Eriksson  
Ordförande



Anders Lindström  
Protokollsjusterare

Signatur

Ordf	Justerare 
------	---